首页 | 杂志介绍 | 编委成员 | 投稿指南 | 订阅指南 | 过刊浏览 | 广告投放 | 论著模板 | 综述模板 | 帮助

马向阳, 贾子善, 槐雅萍, 张 东. 探索学习对局灶性脑梗死大鼠学习记忆和新生血管的影响[J]. 中国康复医学杂志, 2008, (12): 1086-1088

探索学习对局灶性脑梗死大鼠学习记忆和新生血管的影响 点此下载全文

## 马向阳 贾子善 槐雅萍 张 东

河北省沧州医学高等专科学校,河北沧州,061001

基金项目:

DOI:

摘要点击次数: 38 全文下载次数: 36

摘要:

目的: 研究探索学习对局灶性脑梗死大鼠学习记忆及新生血管的影响。方法:采用开颅电凝法制作SD 大鼠右侧大脑中动脉闭塞(MCAO) 模型,术后 24h 随机分为标准环境 (SE)组、探索学习环境 (LE)组;另设假手术对照组(Sham)组,不电凝大脑中动脉,其余步骤与手术组相同。分别于术后第7天、28天进行Morris水迷宫测试大鼠学习记忆能力;以免疫组织化学法测定微血管密度。结果:在学习记忆能力上,LE组成绩明显优于SE组(P<0.01),与Sham组相比无显著差异(P>0.05);微血管密度显示LE组在术后第14天、28天新生血管明显多于SE组(P<0.05),与Sham组相比无显著差异(P>0.05)。结论:探索学习可促进局灶性脑梗死大鼠学习记忆能力的恢复与微血管新生,改善大鼠的预后。

关键词:探索学习 学习记忆能力 脑梗死 大鼠

Cangzhou Medical College, Cangzhou, 061001, China

Fund Project:

Abstract:

Objective: To observe the influences of learning on learning and memory ability and blood vessel proliferation of rats with unilateral local cerebral infarction. Method: After the right middle cerebral artery occlusion (MCAO) with electric coagulation, the models of SD rats were randomly divided into learning environment stimulation group (SE). The sham-operation rats were served as control (sham) group. Different environment stimulation was administrated to the rats since dayl after MCAO. On the day 7 and 28, Morris water maze was used to evaluate the learning and memory ability; angiogenesis was measured in the boundary zone to brain infarction at the 1std, 3rdd, 7thd, 14thd and 28thd. Result: The learning and memory ability in LE group was significantly higher than that in SE group (P<0.01) and there was no significant difference compared LE group with Sham group (P>0.05); Compared with SE group, in LE group the microvessel density(MVD) significantly increased at the 14thd and 28thd after MCAO (P<0.05). There was no significant difference in MVD compared LE group with sham group (P>0.05). Conclusion: The learning environment can enhance the ability of learning and memory and promote the blood vessel proliferation of rats with unilateral local cerebral infarction. The study suggests learning is good for recovery from brain damage in rats with MCAO.

 ${\tt Keywords:} \underline{{\tt learning}} \quad \underline{{\tt learning}} \quad \underline{{\tt dearning}} \quad \underline{{\tt memory}} \quad \underline{{\tt cerebral}} \quad \underline{{\tt infarction}} \quad \underline{{\tt rat}}$ 

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器

您是本站第 259761 位访问者

版权所有:中国康复医学会 主管单位:卫生部 主办单位:中国康复医学会 地址:北京市和平街北口中日友好医院 邮政编码:100029 电话:010-64218095 传真:010-64218095 本系统由北京勤云科技发展有限公司设计